

## **Referat af møde i BfA-koo-gruppen 23.8.23 i Netværkshuset**

**Vi var:** Henrik Mottlau, Marianne Engberg, Ulla Sandbæk, Finn Parbst, Ete Forchhammer, Pia Qu, Helle Lippe (gæst) og Gerd Gottlieb (ref.)

**Afbud:** Mette Roerup.

**Ordstyrer og referent:** Marianne og Gerd

### **1) Siden sidst:**

- Pia refererede et møde 15.8. om Afghanistan arrangeret af MS og foreningen Anar. Foreslår, at Manilla Ghafuri inviteres som oplægsholder.
- Ete nævner Iman Naveed Baig, som en mulig oplægsholder
- Pia er involveret i et projekt om Afghanistan. Hun lover at linke til flere informationer.
- Finn efterlyser info om den kommende lov om forlængelse af afghanernes ophold. Den ventes senere på efteråret.
- Gerd gør opmærksom på, at den information, hun gav ved sidste Sjælsmark demo om Flygtningenævnet og inddragelse af syrerne opholdstilladelser, ikke er helt korrekt. Hun sender en uddybende mail om sagen til koo-gruppen.

### **2) Stormødet 11.9.**

Ulla har ny aftale med skatte-, indfødsrets- og integrationsordfører Mohammad Rona (afghansk baggrund) om oplæg om Moderaternes flygtningepolitik. M. vælger selv tidspunktet. Ete forbereder et par spørgsmål om, hvordan han har ageret i sin ordførerrolle. Desuden skal vi høre, hvordan han stiller sig til Børnekonventionen. Mariannes kamp om at få overblik over økonomien på Avnstrup kan også komme med.

Som sikkerhedsventil vil Gwynneth Liewelyn, der i forvejen havde tænkt sig at være med i BfA og komme til mødet, gerne levere et oplæg om situationen i Irak. Ulla har kontakten med hende og aftaler yderligere.

Punkt om gadeaktioner i København. Henrik aftaler med Leif Bork Hansen.

Økonomien på Avnstrup. Marianne forbereder oplæg.

Syriensbørnene. Finn forhører sig hos Johannes, om han vil byde ind med et punkt om børnene. Alternativt laver Finn et skriftligt oplæg.

Vi vil sikre, at der bliver mere tid til drøftelse af de enkelte oplæg. Henrik tager kontakt med Knud Vilby.

Øvrige dagsorden, herunder forplejning bliver lavet af Henrik.

### **3) Hævning på vores konto i Skjern Bank**

Enighed om, at kun Henrik kan hæve penge på vores konto. Sker efter godkendelse af koo-gruppen. Kun i tilfælde af hans forfald må de to andre fuldmagtshavere hæve.

### **4) Hvordan samler man penge ind? Spørgsmål fra Finn. Pia oplyser: Der skal tilladelse fra Indsamlingsnævnet, hvis man laver en offentlig indsamling. En sådan koster 1200 plus et fast**

månedligt beløb. Er der tale om en privat indsamling, som f.eks. den lukkede Facebook-gruppe "Vi samler penge ind til flygtninge", behøves der ikke tilladelse.

- 5) **Økonomien på Avnstrup.** Marianne har trods ihærdig indsats lige siden 1. januar endnu ikke kunnet få et årsregnskab. Emnet skal på som punkt på stormødet, og Marianne vil kontakte Carsten Isaksen forinden i håb om, at det kan lykkes.
- 6) **Den årlige dag i Zoo ved Ete.** Vi bevilliger betaling for P-afgift for RK's minibusser ved næste Zookortdag. Dato følger.
- 7) **Evt.** Ete gør opmærksom på, at Information i tillægget Moderne Tider på det sidste har haft flere gode artikler om flygtninge og asyl.

**Næste møde:** 12.10. kl. 11 i Netværkshuset.

**NB** Netværkshuset spørger, om vi vil holde et oplæg for husets bestyrelse på et tidspunkt om vores arbejde. Det må vi finde ud af.

**Emner nævnt til stormøder:**

Anne la Cour Vågen, Røde Kors

Niels Nymann Eriksen

Iman Naveed Baig

Manilla Ghafari

Hans Lassen og Niels Glavind om integration

26.8.23 Gerd Gottlieb